
1

Н А Ц І О Н А Л Ь Н И Й  У Н І В Е Р С И Т Е Т  Б У Д І В Н И Ц Т В А  І  А Р Х І Т Е К Т У Р И

Виходить
з 1962 р.
№ 21–23

(1421–1423)
ЛИСТОПАД

2013 рік

ДЕРЖАВНІ ПРЕМІЇ УКРАЇНИ
В ГАЛУЗІ ОСВІТИ

4 ЖОВТНЯ 2013 року набрав чинності УКАЗ
ПРЕЗИДЕНТА УКРАЇНИ № 543/2013 «Про присуд#
ження Державних премій України в галузі освіти
2013 року».

 На підставі подання Комітету з Державної пре#
мії України в галузі освіти присуджено Державні
премії України в галузі освіти 2013 року: у номі#
нації «професійно#технічна освіта» за цикл робіт
«Створення інноваційно#зорієнтованої моделі та
умов для підготовки фахівців будівельної галузі з
урахуванням можливостей сучасних матеріалів і
технологій»:

КУЛІКОВУ Петру Мусійовичу — докторові
економічних наук, професорові, ректорові Київ#
ського національного університету будівництва і
архітектури

БАЖЕНОВУ Віктору Андрійовичу — докто#
рові технічних наук, професорові, дійсному члену
Національної академії педагогічних наук України,
завідувачеві кафедри, першому проректорові

Київського національного університету будівництва і архітектури.

НЕЩОДАВНО в унiверситеті
відбулося анкетування сту#

дентів 1#го курсу будівельного фа#
культету. Ось про що свідчать крас#
номовні результати.  Левова частка
опитаних (близько 95%) не жалку#
ють про свій вибір навчатися у КНУ#
БА, причому 90% студентів зацікав#
лені у майбутній професії й це стало
поштовхом для вступу до нашого
закладу. Отже, університет має май#
бутнє!

Добрим знаком є те, що знов
прибула до КНУБА молодь (50%) ви#
явила бажання займатися спортом,
понад третина мріє записатися в ор#
гани студентського самоврядуван#
ня, що свідчить про бажання молоді
брати власну долю у свої руки. Стіль#
ки ж бачить себе у різноманітних
гуртках і студіях, 12%  респондентів
прагне відвідувати бібліотеки.

Приємно відзначити, що понад
40% студентів назвало в якості ба#
жаючої форми виховання конкурси,
змагання, концерти, вечірки і турпо#
ходи, третина — вікторини та ігри ти#
пу КВК або брейнрингу, майже стіль#
ки ж — зустрічі з цікавими людьми.

Але у нас існують певні проблеми:
у КНУБА не налагоджена система
адаптації першокурсника у нове
життя. Так, понад половина респон#
дентів зізналася у проблемах зі зви#
канням до нових умов, 12% студен#
тів важко пристосовуватися до ново#
го колективу. На жаль, турбує і той
факт, що науку в якості свого інтере#
су назвало лише 12%  респондентів.
Також лише 15% опитуваних відда#
ло перевагу лекційним та індивіду#
альним формам занять, на які спи#
рається традиційний навчально#ви#
ховний процес у КНУБА.

Вкрай не задовільні умови про#
живання для іногородніх: понад
45%  опитаних мають претензії до
неякісних санвузлів, нестачі меблів,
відсутності належного обігріву, пот#
реб капітального ремонту окремих
приміщень.

Першокурсникам хотілося б ма#
ти більш оптимізований навчальний
процес. Так, близько половини осіб
мають проблеми з вищою матема#
тикою та інженерною графікою,
третина — з іноземною мовою. На
кожну з цих дисциплін вимушені
витрачати щодня від 2 до 6 годин,
іноді й більше.

Кращою потрібна бути і загальна
система інформування студентів:
понад 40% осіб не вистачає інфор#
мації про студентські гуртки, близь#
ко третини — про наукову діяльність
молоді та можливість до неї долучи#
тися. Перелічені проблеми визнані
студентством за першочергові, які
потрібно вирішувати.

Ю. Тимофєєв,
 голова СВБМ КНУБА

Ваша думка

КНУБА ОЧИМА
СТУДЕНТІВ

БУДІВЕЛЬНОГО
ФАКУЛЬТЕТУ

Профорієнтаційна робота

ВІДВІДУВАТИ ДНІ ВІДКРИТИХ ДВЕРЕЙ —
НЕОБХІДНО!

ЯК КАЖУТЬ, якщо театр почина#
ється з вішалки, то вищий нав#

чальний заклад — від дня відкритих
дверей. Давно підтверджено, що са#
ме після цієї події більшість абітурі#
єнтів приймають остаточне рішення:
вступати чи ні в обраний інститут.

Отже, з 16 по 21 вересня 2013 ро#
ку в рамках профорієнтаційної робо#
ти проведено захід «День відкритих
дверей КНУБА». У ньому взяли участь
учні середніх загальноосвітніх нав#
чальних закладів, вищих навчальних
закладів І#ІІ рівня акредитації Києва,
Київської області та ін. областей Ук#
раїни. Всього «День відкритих дверей
КНУБА» відвідало 1052 учні із: 4 х об#
ластей України; 4 х районів Київської
області; 10 ти районів м. Києва. На
захід завітали й учні Чернігівської,
Житомирської, Івано#Франківської,
Київської області з Броварів, Ірпеня,
Вишневого, Боярки.

Київський національний універ#
ситет будівництва і архітектури — один
з лідерів вітчизняної освіти. Понад 80#
літня історія одного з провідних вищих
навчальних закладів архітектурної і бу#
дівельної освіти — запорука якісної,
перевіреної часом підготовки фахів#
ців, що відповідає найвищим сучас#
ним освітнім стандартам. Наш КНУБА
готує професіоналів практично по всіх
основних будівельних і архітектурних
напрямках підготовки, і будь#якій лю#
дині, яка бажає одержати якісну вищу
освіту, наш навчальний заклад надає
таку можливість.

На цьому заході в нашому універ#
ситеті майбутні студенти та їхні бать#
ки багато дізналися про спеціальності
та спеціалізації навчального закладу,
про студентське життя. Кожен, хто ко#
ли#небудь навчався у вузі, знає, що
студентські роки — найприємніша по#
ра не тільки для отримання знань, а
ще й для набуття надійних друзів.

Газета «Архітектура і Будів3
ництво» задала декілька питань
завідувачу відділення довузів3
ської підготовки, кандидату на3
ук Н.Б.Бурдейній:

— Наталя Борисівна, скажіть під
час цьогорічного «Дня відкритих
дверей» що понад усе цікавило
майбутніх абітурієнтів?

— 2013 року на заході були при#
сутні не лише учні 11 х класів, а й 10 х,
яких уже цікавить вибір майбутньої
професії. Крім того, КНУБА відвідали
ще учні ліцеїв, коледжів, Вищих про#
фесійних училищ. Вони прийшли не
лише з учителями, а й з батьками,
друзями і ін.

В основному відвідувачі цікавились
підготовчими курсами КНУБА, всту#
пом та навчанням на архітектурному
факультеті, проходженням практики
під час навчання та перспективи робо#
ти після отримання диплома.

— Чи були під час заходу цікаві
професійні запитання?

— Архітектурний факультет КНУБА
як завжди викликає особливий інте#
рес вступників. Так, цього разу вели#
чезну кількість питань отримав зас#
тупник декана архітектурного факуль#
тету К.М.Покотило. Вони стосували#
ся підготовки та вступу до архітектур#
ного факультету КНУБА, майстер#
класів, консультацій, на які Костянтин
Михайлович дав розгорнуті та зрозу#
мілі відповіді.

— Кого з команди відповідаль3
них за профорієнтаційну роботу ви
хотіли відзначити як найстаранні3
ших в роботі з проведення заходу
«День відкритих дверей КНУБА»?

— Заходи відбулися на достатньо
високому рівні. Але відзначу насам#
перед роботу команди сантехнічного
факультету. Так, з кафедри теплотех#
ніки #роботу професора О.В.Прийма#
ка з його цікавим рекламним автор#
ським проспектом; з кафедри водо#
постачання та водовідведення —
В.А.Бурлая з історичними фактами
про університет; з кафедри політех#
нічних наук лекції проводив І.П.Яку#
бовський, що зробив захоплюючу до#
повідь про університет. Відмічу і ор#
ганізаційну роботу асистентів Н.Є.
Журавської та С.Г. Рибачева з кафед#
ри ОПіНС та ТВ відповідно.

 Не можна не сказати про важливу
й широку профорієнтаційну роботу по
особистим зв’язкам зі школами Шев#
ченківського та Подільського району
Києва, яку провела заступник завіду#
вача відділення довузівської підго#
товки, кандидат фізико#математич#
них наук, доцент кафедри інформа#
ційних технологій проектування та
прикладної математики — Доля
Олена Вікторівна.

Необхідно ще відзначити і роботу
студентів факультету геоінформацій#
них систем і управління територіями,
які змонтували цікавий і пізнавальний
відеоролик про життя Університету
КНУБА, та організаційну роботу Ю.В.
Кравченко.

Пропонуємо думки учнів спеці3
алізованої школи №43 «Грааль» та
ліцея №144 імені Г.В. Ващенка Со3
лом’янського району Києва. Вони
відповіли на питання, задані на3
шою газетою.

Катерина Лупич («Грааль»): Біль#
шість учнів 11 х класів вважають, що
захід «День відкритих дверей КНУБА»
необхідний, оскільки це допоможе абі#
турієнтам оцінити навчальний заклад,
дізнатися про майбутню професію,
дає змогу майбутнім студентам впев#
нитись у виборі професії, вузу. Доціль#
но проводити такі заходи і для учнів
10 х класів, що допоможе їм спряму#
вати свою роботу в певне русло.

Більшість учнів нашої школи уже
визначились з учбовим закладом до
якого вступатимуть. Але двоє учнів
(Селіванов Василь та Науменко
Олена) після Дня відкритих дверей
зацікавились перспективою навчання
саме тут.Олена хотіла б пов’язати
своє майбутнє з фахом архітектора,
а Василь бажав би займатися місто#
будуванням.

Єлизавета Коновалова (ліцей
№144): У КНУБА було приємно від
привітності та освіченості викладачів.
Слухати їх розповіді про життя сту#
дентів, навчання, проводження віль#
ного часу можна з захопленням. За#
хід безпосередньо допомагає набли#
зитися до визначення майбутнього
фаху. Задовго до цього я вирішила пі#
ти вчитися до КНУБА і переконалася,

що зробила правильний вибір: хочу
бути архітектором. Софія (лі#
цей№144): Я дізналася, що чекатиме
у КНУБА, які умови вступу, побачила
матеріальну і соціальну базу закладу,
і зробила свій вибір. Мене зацікави#
ла геологія, нова для мене наука. Аб3
дула А. (ліцей №144): Захід не пот#
рібний: витрачається зайвий час.
Краще зробити відеоролик, де б про
все розповідалось. Не хочу бути сту#
дентом КНУБА, не рахую вуз престиж#
ним. Бажаю оволодіти знаннями мар#
кетингу. Агнія Красовська (ліцей
№144): Абітурієнтам захід потрібний.
Він переконав мене, що навчатися бу#
ду саме в КНУБА, тому що тут готують
конкурентоспроможних спеціалістів
для багатьох країн світу. Визначила#
ся і з майбутнім фахом: хочу стати
студенткою архітектурного. Катерина
Шетілова: Наш клас відвідав День від#
критих дверей… але, я давно вже ви#
рішила подавати документи на архі#
тектурний факультет. Хочу навчатися
прикладному мистецтву. Буду худож#
ником. Максим Кривошапко (11#й
клас ліцею №144): Потрібен такий за#
хід, без нього не дізнатись про нав#
чальний заклад. Зрозумів, що мені
дійсно слід туди йти учитися, так як
визначився з фахом: інформаційні
технології. Мрію стати студентом
КНУБА. Віка (ліцей №144): відвіду#
вання закладу допомагає зробити ви#
бір, який вуз більше подобається. Я
визначилась з майбутнім фахом: ге#
одезист та кадастровий номер. Ця
спеціальність найбільш імпонує. Да3
нило 9: Потрібен такий захід. Дізна#
ємося про університет, про додатко#
ві курси, можна задати питання й на#
віть познайомитися з викладачами. Я
ще не визначилася, куди вступати.
Але хотіла б потрапити на факультет
архітектури. Кароліна Кузьмук: за#
хід потрібний для випускників 11#х
класів. До «Дня відкритих дверей
КНУБА» сумнівалася у виборі, а,
прийшовши на захід, переконалася у
правильності вибору. Хочу пов’язати
життя з мистецтвом і конструюван#
ням. Бажаю вступити до архітектур#
ного: на мою думку, в КНУБА — одні з
найкращих викладачів в цьому нап#
рямку. Когденко: учням, які збира#
ються вступати до КНУБА, захід допо#
міг визначитися з майбутньою про#
фесією та переконатися, що зроби#
ли правильний вибір. Я вже визначи#
лася зі спеціальністю, з універси#
тетом: вступатиму до КНУ ім. Шев#
ченка на юридичний факультет. Нез3
найомка: молоді люди мали змогу
ознайомимося з вибором професій.
Вважаю, що КНУБА КІСІ — найкращий
університет з будівництва у Європі.
Раніше була переконана, що вступа#
тиму до інституту на факультет філо#
логії, зараз переконана, що геолог —
моє покликання. Це справді моя мрія.
Сподіваюсь, що зможу її здійснити.

Підготовлено газетою.

присвоєне доктору технічних наук, професору кафедри технології будівельних
конструкцій і виробів Київського національного університету будівництва і архі#
тектури Раїсі Федорівні Руновій Указом Президента України №546/2013 «Про
відзначення державними нагородами України з нагоди Дня працівників освіти».

Дорога Раїсо Федорівно! Бажаємо подальших успіхів у науковій і освітянській
діяльності, життєвого добробуту і процвітання!

ВОСЬМОГО ЖОВТНЯ 2013 р. в ДП НДІБВ на засі#
данні відділення індустріального житлового будівниц#
тва Академії будівництва України відбулося урочисте
вручення медалей і дипломів Лауреатам премії ім. М.
С.Буднікова авторському колективу КНУБА П.М.Ку3
лікову, О.В. Рибаку, В.І. Аніну, О.А. Бондар.

 Робота «Галузева теорія ефективного управління
підприємством» була визнана й удостоєна премії АБУ
в 2013 році. Це вже третя робота в 2013 році за участю
кнубівців, яка удостоєна премії ім. М.С. Буднікова.

Поздоровляємо лауреатів і бажаємо подальших ус#
піхів.

ПОЧЕСНЕ ЗВАННЯ
«ЗАСЛУЖЕНИЙ ПРАЦІВНИК ОСВІТИ УКРАЇНИ»

НА ШЛЯХУ ПРОГРЕСУ
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Почесною грамотою Кабі#
нету Міністрів України наго#
роджено кандидата техніч#
них наук, доцента кафедри
водопостачання і водовідве#
дення

Дениса Олеговича
ЧЕРНИШЕВА

За вагомий особистий
внесок у забезпечення роз#
витку освіти і науки, багато#
річну плідну науково#педаго#
гічну діяльність та високий
професіоналізм.

НАГОРОДА УРЯДУ УКРАЇНИ

На здобуття Державної премії України
в галузі науки і техніки

ФОРУМ «НАУКА,
ІННОВАЦІЇ, ТЕХНОЛОГІЇ 2013»

Випускники КНУБА Клюс Л.Г. та Савенко В.І.
понад 35 років пропрацювали над удоскона3
ленням енергоефективності будівель

Секретар Комітету з Держпремій НАНУ ака3
демік НАНУ Стогній В.С. оглядає експозицію
разом з член3кореспондентом НАНУ однією з
авторів роботи №38 Фіалко Н.М.

15–16 жовтня 2013 року в Києві у ВЦ
«КиївЕкспоПлаза»» відбувся міжнародний
науково�технічний форум «Наука, Іннова�
ції, Технології 2013». Організаторами йо�
го були Державне агентство з питань нау�
ки,інновацій та інформації України; Наці�
ональна академія наук України; Націо�
нальна академія аграрних наук України;
Національна академія медичних наук Ук�
раїни; Комітет з Державних премій Украї�
ни в галузі науки і техніки.

У ФОРУМІ взяли участь провідні вчені
наукових установ та вищих навчаль#

них закладів, інженери та конструктори дер#
жавних підприємств, керівники міністерств,
центральних органів виконавчої влади, На#
ціональних академій наук, посли та праців#

ники посольств іноземних держав в Україні, а також автори і авторські
колективи робіт, що експонувались на виставці і висунуті на здобуття Дер#
жавних премій України. Серед робіт, що експонувались на виставці, була
представлена науково#технічна робота «Енергоефективні технології
прискореного зведення об’єктів промислового та цивільного будівниц#
тва» виконана працівниками ДП НДІБК, ІТТФ НАНУ ПАТ «КиївЗНДІЕП»,
КНУБА, Компанії MSBUD, ПАТ «ДБК#3», ТОВ «Фундамент».

Авторським колективом (Фіалко Н.М,Прокопов В.Г, Фаренюк Г.Г, Чер#
них Л.Ф, Малик М.М, Мельник В.К, Савенко В.І, Сухоросов І.М, Клюс Л.Г.)
протягом двох днів проводилась робота з відвідувачами і організаторами
виставки і форуму по презентації і поясненню основних положень і суті
своїх науково#технічних розробок та впровадження їх у виробництво.

З доповіддю в роботі секції № 2 форуму під назвою «Енергоефективні
технології — основа роз#
витку промисловості Укра#
їни» (конференц зал № 2,
павільон 2) виступив один
з авторів роботи Фаренюк
Г.Г, д.т.н, директор Держав#
ного науково#дослідного
інституту будівельних кон#
струкцій Мінрегіону Украї#
ни. Робота № 38 («Енерго#
ефективні технології прис#
кореного зведення об’єктів
промислового та цивільно#
го будівництва») за участю
випускників та працівників
КНУБА, НТТУ «КПІ» та ін. ву#
зів і організацій знайшла
широку підтримку відвіду#
вачів і учасників форуму.

Тільки письмових запи#

сів про свої враження і про
підтримку в Книзі відгуків
по роботі залишили пред#
ставники 52 різних органі#
зацій і установ в т.ч. Комі#
тету Верховної Ради з пи#
тань будівництва, містобу#
дування, житлово#кому#
нального господарства та
регіональної політики,
КНУБА, ІТТФ НАНУ, ДП
НДІБВ, ДП НДІБК,ТОВ
«Град#Інвест», ЛНТУ, НВК
«Профцентр», ІМБІГ НАНУ,
ІНТМ (м.Дніпропетровськ),
ТОВ «Ако#нит», Одеська
Академія будівництва і ар#
хітектури, Мінрегіон Украї#
ни, Солом’янського та Пе#
черського райкомів КПУ
м.Києва, Української Ака#

демії наук та ін. організа#
цій, вчених і спеціалістів. То
ж побажаємо кнубівцям і їх
партнерам#співавторам
науково#технічної роботи
«Енергоефективні техно#
логії прискореного зведен#
ня об’єктів промислового
та цивільного будівництва»
подальшої успішної участі
в конкурсі на здобуття по#
чесної нагороди — Дер#
жавної премії України в га#
лузі науки і техніки.

І.Бондар,
лауреат премії

ім. М. С.Буднікова

Проектні роботи

ТАБІР «БУДІВЕЛЬНИК»
РЕКОНСТРУЮЮТЬ СТУДЕНТИ

КАФЕДРА архітектурного проектування цивіль#
них будівель і споруд (далі АПЦБС) є однією із

найстаріших у КНУБА. Вона була створена одночас#
но з Київським інженерно#будівельним інститутом
та архітектурним факультетом у 1930 році. У різний
час кафедру очолювали видатні зодчі та вчені Укра#
їни: професори В.Н.Риков, А.М.Вербицький, доцент
П.Г. Юрченко, професори Я.А. Штейнберг, П.Н. Се#
веров, М.О. Гусєв, Г.І. Лаврик, доцент В.З. Ткален#
ко. Зараз керує кафедрою дійсний член Української
академії архітектури, доктор архітектури, професор
В.В. Куцевич.

Традиційно кафедра АПЦБС, окрім науково#ме#
тодичної та архітектурно#типологічної підготовки
бере участь у практичній проектній роботі. Трохи де#
тальніше.

Вже півсотні років в нашому навчальному закла#
ді існує спортивно#оздоровчий табір «Будівельник».
Так всі його звикли називати. Знаходиться він у с.
П’ятихатки Київської області. У ньому студенти про#
ходили ознайомлювальну практику та ін. Викладачі
та співробітники університету мали можливість від#
почивати у літній період року. Останнім часом табір
потребує реконструкції і ремонту.

У зв’язку з цим 2013 року за завданням ректора#
ту і профспілкової організації КНУБА п’ятикур#
сниками нашої кафедри під керівництвом досвідче#
них викладачів були розроблені проектні пропози#
ції навчально#рекреаційного комплексу КНУБА. Те#
риторія колишнього спортивно#оздоровчого табо#
ру «Будівельник» складає близько 7,5 га, де розта#
шовані будівлі і споруди, зведені у 50#ті роки мину#
лого століття, які у теперішній час в більшості своїй
морально і фізично застаріли.

Група студентів 5 курсу Ю.В.Сушко, М.О. Бардаш,
Є.Ю. Глуговський., О.О Мельник, М.О.Паук, А.О.Пок#
ровська, Г.В.Сичова, Д.Д. Єжова, Т.В. Цудзинович,
К.О. Ярмолюк, А.В. Іванова під керівництвом про#

фесорів В.В. Куцевича та С.В.Єжова, доцента В.І.
Дивак підготували проектні пропозиції.

Для створення новітнього навчально#рекреацій#
ного комплексу на заданій території було запропо#
новано зонування навчально#рекреаційного ком#
плексу, яке складається з: житлової зони (житлові
4 х поверхові будинки та гуртожиток на 250 осіб);
торгівельної зони (супермаркет); рекреаційної зо#
ни (одно#та двоквартирні будинки для відпочинку
сезонного проживання, готель на 50 місць); нав#
чально#спортивної зони (аудиторні бло#
ки із підсобними приміщеннями, спор#
тзалу 24х12 м із комплексом роздягалень
і допоміжних приміщень); культурно#ви#
довищної зони (літній відкритий кінотеатр
на 200 місць, клубного приміщення із за#
лом для глядачів на 250 місць); адмініс#
тративної зони (службові приміщення,
їдальня на 150 місць на сировині, мед#
пункт).

У проектах на основі проведеної
оцінки території навчально#рекреаційно#
го комплексу КНУБА передбачено мож#
ливість проведення навчання в аудитор#
ному корпусі для студентів і аспірантів у
відповідних приміщеннях. Для занять
фізкультурою і спортом запроектовано
спортивний зал 24x12м із комплексом
роздягалень і відкритими спортивними
майданчиками, що буде сприяти під#
тримці студентської молоді і аспірантів
у добрій фізичній формі.

Для проживання студентів і аспірантів

передбачено гуртожиток, який буде розташовано
у пішохідній доступності від навчальних аудиторій,
а також кілька 4 х поверхових житлових будинків і
готель. Неподалік для їхнього комфортного обслу#
говування запропоновано звести невеличкий су#
пермаркет. У проектних пропозиціях передбачено
реставрувати відкритий кінотеатр, який був зведе#
ний у дерев’яних конструкціях.

Другого вересня ц.р. після реконструкції відкри#
то студентську їдальню університету. Проект рекон#
струкції їдальні КНУБА на 100 місць розробив ав#
торський колектив студентів 5 курсу: В.О. Поготов,

А.І.Курманчук, Г.І.Приходько,
Ю.М.Колесник, Д.В.Московченко
під керівництвом доцента Є.Л. Яно#
вицького.

Тепер інтер’єр обіднього залу от#
римав нове кольорове забарвлен#
ня, яке підкреслюється оригі#
нальним вирішенням освітлення. В
новітній архітектурно#планувальній
організації обіднього залу запроек#
товано візуальній зв’язок між ви#
робничими приміщеннями і обіднім
залом, оригінальне острівне розта#
шування місця для касирів, що
сприяє створенню комфортності і
естетично#досконалого середови#
ща. Технологічна частина кухні та
підсобні приміщення їдальні виріз#
няються застосуванням сучасного
обладнання.

Нещодавно успішно завершена ще одна проек#
тна робота, виконана для Академії педагогічних наук
України по вул. Артема, 52 у м. Києві, яка стосуєть#
ся реконструкції вхідної групи приміщень цієї уста#
нови.

Автор — студент III курсу Івахов В.О., керівник —
доцент Є. Л. Яновицький.

Вже багато років колектив кафедри АПЦБС
співпрацює із Українським зональним науково#
дослідним і проектним інститутом по цивільному
будівництву (КиївЗНДПІЄП). В інституті студенти
4 і 5 курсів щорічно проходять проектно#вироб#
ничу практику, на якій працюють архітекторами#
проектувальниками у складі творчих колективів
КиївЗНДІЄП. Так, у цьому році студенти кафедри
брали участь у конкурсах на кращі проекти забу#
дови міст Одеси, Білгороду (РФ), Астани (Казах#
стан). У результаті були отримані цікаві архітек#
турні вирішення і матеріал  до майбутніх диплом#
них робіт.

Студенти кафедри, бакалаври, спеціалісти та ма#
гістри взяли участь у Міжнародному огляді#конкур#
сі дипломних робіт, який проходив на початку жов#
тня 2013 року у Санкт#Петербурзі, і  отримали 6 пре#
мій (4 — перших, 1 — другу, 1 — третю).

Отже, традиції кафедри архітектурного проекту#
вання цивільних будівель і споруд продовжуються
на основі вивчення сучасної методології проекту#
вання, новітніх архітектурно#типологічних тенден#
цій, питань енергозбереження в архітектурі та впро#
вадження студентами набутих навичок у реально#
му проектуванні і будівництві цивільних будівель та
споруд, що сприятиме підготовці висококласних
фахівців#архітекторів.

В.Куцевич,
завідувач кафедри АПЦБС,

доктор архітектури, професор

Авторський колектив проекту реконструкції їдальні КНУБА

Проект житлової зони

Проект навчально3спортивної зони.

VIP3персони з Комітету НАНУ особливо
уважні і прискіпливі до претендентів
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СЬОГОДНІ лише
чверть україн#

ських студентів
обізнана про

участь у Ве#
ликій Віт#
чизняній

в і й н і с в о ї х
близьких

з їхніх же о п о #
відань, листів, сімейних
архівів. Напередодні 70# ї річниці
визволення Києва редакція газети
« Архітектура і Будівництво» разом
зі студентами та випускниками уні#
верситету, студкорами газети про#
вела власне дослідження, яке сто#
сувалося ставлення сучасної моло#
ді, студентів нашого закладу до под#
вигу радянських солдатів у Великій
Вітчизняній війні. У соцопитуванні
брали участь 280 студентів нашого
університету. Результати шокували.

Чверть з опитаних взагалі нічого
не знають про Сталінградську бит#
ву, про звільнення України і Києва.
Половина опитаних не змогла наз#
вати жодного радянського героя
війни. Хоча півроку тому, до свята 9
Травня газета задала декілька до#
сить важких питань студентам 3–4
курсів КНУБА і отримала вичерпні
відповіді. Чому зараз молодь, що
народилася на 1–2 роки пізніше, не
змогла відповісти на них?

Але, не дивлячись на це, пере#
важна більшість студентів КНУБА
(96 відсотків) вважають, що подви#
гами Великою Вітчизняною можна
гордитися і сьогодні. Війна залиша#
ється основною подією радянської
історії, що народжує в нового поко#
ління українців гордість за країну.
Проте цей факт не заважає моло#
дим людям мало знати про найваж#
ливіші етапи війни і її героїв, про тих,
хто віддав за Батьківщину життя.

Тільки лише 14 відсотків опи#
таних змогли правильно назвати
ім’я Верховного головнокомандую#
чого Червоної Армії під час війни Іо#
сифа Сталіна. З полководців моло#
ді люди відзначили Жукова (57 від#
сотків), Рокоссовського (19 відсот#
ків). Набагато рідше зустрічаються
імена: Тимошенко, Ватутіна, Воро#
шилова, Конева, Малиновського,
Чуйкова, Будьонного, Єременка,
Василевського. Газета відзначила й
явні збої історичних фактів: серед

Бліцопитування:

У ЯКОМУ РОЦІ ПОЧАЛОСЯ
ВИЗВОЛЕННЯ УКРАЇНИ?

З цим простим, здавалося б, питанням студкори газети Тарас
Тараненко, Петро Лопата, Андрій Моргуненко зверталися до мо�
лодих людей на Повітрофлотському і Чоколівському проспектах.
Проте питання усіх поставило у глухий кут.

Діма Федчун, учень 9 класу:
— Не знаю, бо сам не з Києва. Я з Вінниці.

Коли Вінницю звільнили? Не пам’ятаю. Я хво#
рів, напевно, пропустив. Знаю, що наші пере#
могли...

Вікторія Хромченко,
студентка будівельного
технікуму:

— Не пам’ятаю ні коли
Київ звільнили, ні коли Укра#
їну...

Деніс Пугач, спів3
робітник телекомпа3
нії:

— Від чого звільнен#
ня? Від фашистів — у
45#му. Коли Україну
звільнили — не пам’ятаю. Я взагалі не з Киє#
ва, а з Маліна. Коли наше місто звільнили? Теж
не скажу. У школі, пам’ятається, вивчали, але
ж вже стільки років минуло!

Марія Черпак, сту3
дентка держуніверситету:

— Не скажу, не пам’ятаю. У мене воював пра#
дід, але він помер ще до мого народження, так що
я нічого не знаю про те, як він воював, які міста
звільняв.

Євген Петруньок, студент КНУБА:
  — Звільнення України? У

91#му році. Адже вона тоді не#
залежність отримала. У Дру#
гу світову війну? У 45#му.

Тамара Декар, студентка академії:
— Коли визволили Київ?

Це ви про Велику Вітчизня#
ну війну питаєте? Тоді, ко#
ли і всі міста. Адже фашис#

ти відступати почали. І Радянський Союз переміг.
Від редакції: Дуже прикро друкувати такі

відповіді. Ну не можуть абсолютно випадково
всі наші респонденти не знати відповіді на пос�
тавлене питання. Напрошується думка: невже
це факт зневаги до пам’яті про війну? І саме на�
передодні святкування 70�річчя визволення
України від німецько�фашистських загарбників ...

Підготував Тарас Тараненко,
студкор газети

Соцопитування газети

СТУДЕНТИ НЕ ЗНАЮТЬ ГЕРОЇВ
ВЕЛИКОЇ ВІТЧИЗНЯНОЇ ВІЙНИ…

учасників Другої світової поряд з Гіт#
лером і Рузвельтом, студенти нази#
вали Суворова й Кутузова.

Але 37 відсотків опитаних взага#
лі не пригадали жодного імені. Се#
ред героїв війни найчастіше назива#
ли Зою Космодем’янську (24 відсот#
ки), Георгія Жукова (13 відсотків),
Олександра Матросова (10 відсот#
ків). Пам’ятають також Кожедуба,
Панфілова, Гастелло, Покришкина,
Зайцева, Кантарія, Маресьєва, Та#
лаліхина. Проте практично полови#
на (47 відсотків) не змогли пригада#
ти жодного героя Вітчизняної війни.

Серед вирішальних військових
операцій чверть опитаних не чули ні#
чого про битву за Київ, за Сталін#
град, Одесу, а також про Курську
битву. Битву за Берлін знають лише
третина (35 відсотків) студентів. Для
25 відсотків молодих людей Велика
Вітчизняна війна знаходиться у да#
лекому минулому разом з Першою
світовою і війною 1812 року. Уходить
жива інформація про той час і з сі#
мей. Лише чверть наших студентів
добре знають про війну з розповідей
своїх близьких, родинних архівів. 38
відсотків щось чули про це, але не
знають подробиць.

13 відсотків студентів взагалі не
знають, чи брали участь їх родичі у
війні. Серед військових фільмів, які
дивиться нинішня молодь, більш
всього назвали — «В бой идут одни
старики» и «А зори здесь тихие». До
більш#менш відомих картин можна
віднести: «Офицеры», «Они сража#
лись за Родину», «Брестская кре#
пость», «Семнадцать мгновений
весны», «Мы из будущего», «В авгус#
те 44#го», «Освобождение», «Судь#
ба человека», «Завтра была война»,
«На безымянной высоте».

Як ми відзначили, вже зараз ба#
гато студентів не можуть правильно
назвати дату початку і закінчення
Вітчизняної війни, її учасників, ос#
новні причини і головні битви. Кра#
ще всього українська молодь знає,
хто був союзниками Радянського
Союзу у війну, хоча й тут частенько
трапляється плутанина. Відзначи#
мо, що 63 відсотки українців, сту#
дентів КНУБА, упевнені, що СРСР
зміг би самостійно виграти війну без
допомоги своїх союзників.

Підготовлено газетою

ОСЕНЬ 433го
Ура! Слыхали?
Наши Киев взяли!
Такого вы подаркане видали!
Навек запомнилась та детства осень:
В тот день исполнилосьмне только восемь.
Но жизни двене равных половины
И матерей столь ранние седины
Уже существовали, были!
На «до войны» и «после» всё делили.
Вокруг ещё пожарища дымились,
А мы уже к домам своим стремились.
Из сёл тянулись стар и млад
В родной свой Киев,
Киев'град…
Вот наша улица,  а в горле — ком
Какое счастье —

“ДО РАНКУ 6 ЛИСТОПАДА КИЇВ БУЛО ВИЗВОЛЕНО”.
ПРОФЕСОР РЕЙЦЕН СВІДЧИТЬ…

У ВИДАВНИЦТВІ «Склянка часу» у Каневі вийшов з друку альманах «Скіфія 2013 — літо». У ньому вміщено 6
віршів професора кафедри міського будівництва КНУБА Є.О. Рейцена, чотири з яких присвячені 70#річчю

визволення Києва від німецько#фашистських загарбників.
У збірках канівського видавництва з вересня 2009 року автор опублікував 90 віршів. За збірку «Поэтическая

тетрадь» у 2011 році Є.О.Рейцен отримав Диплом ІІІ ступеня на XV міжнародному конкурсі ім. Мирона Утриска. У
цьому зібранні серед 100 віршів 27 присвячені Києву і Великій Вітчизняній війні.

Сьогодні пропонуємо читачам вірш «ОСЕНЬ 433го». Авторові дуже близька тема оборони і визволення нашо#
го міста 1941# 1943 року. Тому що Київ — місто, в якому він народився, пережив фашистську окупацію… і може
достеменно засвідчити про події тих часів.

Уцелел наш дом!
Глазам своим не верим — у ворот
Встречает нас… наш довоенный кот,
И надпись на стене:

«НЕ ОБНАРУЖЕНО  ЗДЕСЬ МИН,
ВПЕРЁД НА ЗАПАД! ДАЁШЬ БЕРЛИН!»

А ниже подпись — лейтенант Смирнов…
Где он теперь?
И жив ль, здоров?
Дошёл ли до Берлина, как мечтал,
Иль как герой, на поле боя пал?
Уж сверстники мои дожили до седин…
«Вперёд на Запад!
Даёшь Берлин!»
Никогда не позабыть мне этих слов,
Скреплённых подписью простой — СМИРНОВ.

Спогади учасника бойових дій

ЦІНА ЮВІЛЕЮ ВИЗВОЛЕННЯ КИЄВА...
Сім десятиліть відділяють нас від того часу, коли Радянська Ар�

мія здолала Дніпро, визволила столицю України — місто Київ. З тих
пір Дніпро по праву іменується річкою героїв. Але вирішальні події
битви за Дніпро розгорнулися у жовтні — грудні 1943 року. Визна�
чальне місце в них мала Київська наступальна операція. Вона зна�
менувала крах надій гітлерівського керівництва на успішне веден�
ня затяжної оборонної війни, а також завершення корінного пере�
лому у війні. Багато подвигів було тоді скоєно. Героїзм був масо�
вою і повсякденною справою.

Особливо важко на війні було жіночому населенню. У колективі
Київського національного університету будівництва і архітектури по�
над 46 років працювала учасник бойових дій, кавалер ордену Віт�
чизняної війни — першої нагороди, що з’явилася в роки Великої Віт�
чизняної війни, — Людмила Гаврилівна Русанович. Ім’я фронтович�
ки пов’язане із визволенням столиці України восени 1943 року. Га�
зета «Архітектура і Будівництво» розповість сьогодні читачам про
бесіду з Л.Г.Русанович. Ми відвідали її удома, на Печерську, і поп�
росили розповісти про військові події 1941–1945 років.Л.Г.Русанович  2013 рік.

Л.Русанович з подругою. 1943 р.

— Людмила Гаврилівна, скіль3
ки років Вам було, коли почала3
ся Велика Вітчизняна війна?

— Мені виповнилося шістнад#
цять. Я закінчила школу в Новог#
рад#Волинському, але атестат про
закінчення її отримати не встигла.
Завадила війна.

— Розкажіть докладніше, що
вам найбільше запам’яталося з
вашої  військової молодості ...

— Мій тато працював у 1941#му
головним інженером на розробках
мармуру в селищі Сколлє, що під
містом Стрий у Західній Україні. У
перші години війни мій батько ра#
зом зі своїм начальником Мінчен#
ком на службовій машині стали ви#
возити сім’ї всіх співробітників і ро#
дичів. Було дуже тяжко й страшно:
ми, біженці, потрапили у Львові під
обстріл поляків і ін Щоб врятувати#
ся від бомбардувань, ми ховалися
в бліндажі. Ночами мені доводило#
ся стояти в чергах за хлібом. І од#
ного разу хлібна черга потрапила
під обстріл німецьких літаків. Я ду#
же злякалася й побігла, за мною
погнався міліціонер...  виявилося за
тим, щоб врятувати...

 Мій тато, як військовозо#
бов’язаний став працювати в орга#
нізованому будівельно#дорожньо#
му загоні системи МВС, а я відразу
ж стала працювати з ним у загоні,
як вільнонаймана. Через деякий
час вийшов Указ Головнокоманду#
вача Й.В.Сталіна про мобілізацію
дівчат — і я добровільно вступила в
будівельно#дорожній загін вже вій#
сько зобов’язаною. Наш загін ре#
монтував розбиті шляхи, відновлю#
вав мости після бомбардувань, од#
ним словом, робив усе, щоб армія
могла оборонятися.

— Які були ваші обов’язки у
загоні?

— Я самостійно навчилася дру#
кувати на друкарській машинці і
працювала в штабі. У військових ро#
тах, батальйонах потрібен особ#
ливий порядок. Тому й роботи у ме#
не була величезна кількість. Я пи#
сала накази і донесення, готувала
списки тих, що відзначилися в ро#

боті по будівниц#
тву і відновленню
доріг.

— Що ви
пам’ятаєте з
подій зі звіль3
нення Києва і
України?

— Перший Ук#
раїнський фронт
під командуван#
ням генерала ар#
мії М. Ф. Ватутіна
готувався до Ки#
ївської насту#
пальної операції.
Наш загін йшов
одразу ж за вій#
ськами, у нас бу#
ло 4 роти. Всі
знають, якою
важкою була бит#

ва за Дніпро. Адже Київ став пер#
шою столицею, звільненою від фа#
шистів. Знаю, що в обороні Києва
взяли участь 1,3 млн. осіб, а безпо#
воротні та санітарні втрати — понад
700 тис. осіб. Тільки на Букринсько#
му плацдармі полягло близько 40
тис. радянських воїнів. Гинули в бо#
ях 18–20#річні юнаки, гинули моло#
ді татусі малолітніх дітей, тонули ти#
сячами в Дніпрі, вмирали від ран.
Тому, нехай нинішня молодь хоча б
на мить представить себе на місці
кожного з них — і тоді можна буде
зрозуміти, що таке війна, і яка ціна
цьогорічного свята 70#річного
ювілею визволення нашого Києва!

Так, було дуже страшно! Уявіть:
відходить ешелон, а нас пронизує
думка: як би дістатися швидше. Як
би німці нас не
відбили ... Зі
мною трапилася
страшна помил#
ка. Під час ні#
мецького нальоту
з мого загону за#
гинуло багато лю#
дей, у тому числі
й 4 дівчини. Моє#
му батькові пові#
домили, що я —
серед загиблих. І
він приїхав забра#
ти моє тіло...

— Але ж у вас
під час війни
трапилася й лю3
бов?

— Ну так, це було у Дніпропет#
ровську в 1944#му, коли ми поз#
найомилися. Я працювала в шта#
бі, а мій хлопець, майбутній чоло#
вік, в дорожній роті, бачилися ми
не дуже часто...  І  якось вже в
1945#му у Франкфурті на Одері
Ігор приїхав, і ми зустрілися всі
разом з моїм батьком. Ось тоді#
то він відразу і попросив у тата
моєї руки, як кажуть. Розписали#
ся вже пізніше, в селищі Бабуш#
кіно у республіці Бурят#Монголія
(тепер Бурятія).

Після війни ми з чоловіком їзди#
ли з будівельними загонами по Со#
юзу, будуючи мости на території
Київ#Сімферополь, Житомир. У Ки#
їв приїхали у 1960 році. Прожили
разом з Ігорем Леонідовичем Руса#
новичем 37 років.

 ...Військові шляховики, мосто#
вики, автомобілісти, регулюваль#
ники комендантських служб — сол#
дати війни. А значить — солдати Пе#
ремоги. Їм — наше поклоніння за
ратний подвиг.

У 1985 році в Києві на Москов#
ській площі на честь 40#річчя пе#
ремоги СРСР у Великій Вітчизня#
ній війні  був встановлений
пам’ятник воїнам#автомобілістам
та дорожникам (зараз це: Голосі#
ївський проспект, 44, поруч мет#
ро «Деміївська»). Він являє собою
встановлений автомобіль ЗІС#5 з
символічним номером ВО 14–18
(Велика Вітчизняна, 1418 днів).
До речі, на п’єдестал пам’ятника
знаменита тритонка в’їхала сво#
їм ходом.

Сучасні водії, проїжджаючи по
новій багаторівневій розв’язці, на#
віть і не підозрюють, що на цьому
місці далеким спекотним літом
1941#го на смерть стояли частини,
що тримали другу лінію оборони
Києва...

І. Геращенкова
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Міжнародна науково3технічна конференція

 «ИНТЕРСТРОЙМЕХ#2013»

ПЕРША КОНФЕРЕНЦІЯ «Интерстрой#
мех» відбулася більше 40 років тому.

Ініціатором її проведення був Московський ін#
женерно#будівельний інститут ім. В.В. Куйби#
шева — тепер Московський державний буді#
вельний університет. Серед великої кількості
відомих вчених тих років варто відмітити док#
тора технічних наук, заслуженого діяча науки і
техніки РРФСР Д.П. Волкова та доктора тех#
нічних наук, заслуженого діяча науки і техніки
СРСР Ю.О. Вєтрова, які багато енергії додали
для створення цієї конференції.

У роботі конференції в різні роки брали
участь вчені Росії, України, Білорусії, Киргис#
тана, Болгарії, Словенії. Угорщини, Німеччи#
ни та ін. держав.

Конференція ставить за мету розгляд на#
укових досягнень у галузі дорожнього і буді#
вельного машинобудування та досвіду в нав#
чальному процесі викладення дисциплін за
спеціальністю «Підйомно#транспортні, до#
рожні, будівельні, меліоративні машини і об#
ладнання».

У цьому році міжнародна науково#техніч#
на конференція «Интерстроймех#2013» від#
булася в Росії у Південноросійському дер#
жавному політехнічному університеті (НПІ) ім.
М.І. Платова (м. Новочеркаськ).

Від нашого вузу участь взяли: д.т.н., проф.
Назаренко І.І. і к.т.н., доц. Ручинський М.М.

(кафедра МОТП). Назаренко І.І. виступив на
пленарному засіданні із доповіддю про до#
сягнення досліджень вібраційних машин і об#
ладнання, виконані на кафедрі, а доц. Ручин#
ський М.М. на засіданні секції із доповіддю
«Динаміка вібраційних машин».

Результати доповідей отримали позитив#
ну оцінку. Професор  Назаренко І.І. був вклю#
чений в оргкомітет конференції, яка в наступ#
ному році відбудеться в державному архітек#
турному університеті (Росія, м. Самара).

Підготовлено кафедрою

Проект Лауреата конкурсу магістра архітектури К.  Галчанської «Архітектурне формування па3
сажирських терміналів міських транспортно3пересадочних вузлів  (на прикладі  міста Києва)»

Проект Лауреата конкурсу магістра архітектури Д.Радомцева  «Прийоми організації архітек3
турного простору засобами систем інтегрального освітлення».

ЛАУРЕАТИ МІЖНАРОДНОГО
ОГЛЯДУ#КОНКУРСУ ВИПУСКНИХ

КВАЛІФІКАЦІЙНИХ РОБІТ З
АРХІТЕКТУРИ ТА ДИЗАЙНУ

З 22 ПО 29 ВЕРЕСНЯ 2013 року в Санкт#
Петербурзі (Росія) у Державному ар#

хітектурно#будівельному університеті міста
пройшов ХХІІ Міжнародний огляд#конкурс
випускних кваліфікаційних робіт з архітекту#
ри та дизайну. У ньому взяли участь і випус#
кні роботи студентів архітектурного факуль#
тету КНУБА. Щорічний огляд#конкурс най#
кращих дипломних проектів триває вже 48
років. Відбувається він з метою виявлення
сучасних тенденцій в сфері архітектурної ос#
віти та визначення шляхів його розвитку.

У конкурсі брали участь представники 65
архітектурних вузів. З поміж них представ#
ники Азербайджану, Вірменії, Білорусії, Ка#
захстану, Киргизії, Китаю, Росії, України. За#
галом було представлено 650 найкращих
дипломних проектів. Від КНУБА на конкурс
було висунуто 25 випускних кваліфікаційних
робіт. Проекти отримали дипломи 1, 2, та 3

ступенів Міжрегіональної громадської орга#
нізації співучасті архітектурній освіті (МГО#
САО), грамоту Міжнародної асоціації союзів
архітекторів. В конкурсі учбової літератури,
що проходив під час огляду#конкурсу, бра#
ли участь 4 видання викладачів архітектур#
ного факультету, які отримали дипломи 1
ступеня МГОСАО.

Пропонуємо підсумки участі КНУБА в ХХІІ
Міжнародному огляді#конкурсі випускних
кваліфікаційних робіт з архітектури та дизай#
ну. Дванадцять випускних кваліфікаційних
робіт отримало Дипломи 1 ступеня.

Серед них проекти: 1. Радомцев Д.О.,
магістр архітектури «Прийоми організації
архітектурного простору засобами систем
інтегрального освітлення». Керівник: проф.
Товбич В.В., проф. Сергійчук О.В. Робота та#
кож отримала особливе відзначення грамо#
тою Міжнародної асоціації союзів архітекто#
рів (МАСА). 2. Алідад Реза, магістр архі3
тектури «Вплив золотого перетину на фор#
мування архітектурного середовища гро#
мадських будівель (на прикладі проекту фі#
лармонії в історичному центрі Києва)». Кер.:
проф. Тимохін В.О. 3. Березинський А.М.,
магістр архітектури «Принципи архітектур#
но#планувальної організації місячних баз (на
прикладі туристичного містечка на Місяці)».
Кер.: проф. Тимохін В.О. 4. Веденко Т.О.,
магістр архітектури «Принципи архітектур#
но#середвищної організації житла швидко#
го розгортання (на прикладі мобільного по#
селення в зонах підтоплення українських
Карпат)». Кер.: доц. Шебек Н.М. 5. Галчан3
ська К.С., магістр архітектури «Архітек#
турне формування пасажирських терміналів
міських транспортно#пересадочних вузлів
(на прикладі міста Києва)». Кер.: доц.. Ко#
роль В.П., доц.. Кащенко Т.О, ас. Селиванов
О.І. 6. Шевченко А.Г., магістр архітекту3
ри «Архітектурне формування музейних
комплексів пластичного мистецтва (на прик#
ладі міста Києва)» Рук.: проф. Єжов С.В.,
проф. Чернявський В.Г., доц. Єжова О.І. 7.
Онуфрійчук А.В., магістр архітектури
«Основи фрмування енергоефективного са#
дибного житла для умов Київської області»
Кер.: доц.. Король В.П., доц.. Кащенко Т.О,
ас. Селиванов О.І. 8. Басович У.М. магістр
«Інформативність площинних зображень в
дизайн#проектуванні інтер’єру». Кер.: проф.
Кащенко О.В. 9. Горова Г.В., архітектор

«Житловий комплекс в м. Києві» Кер.: доц..
Пекер А.Й. 10. Нестерова Ю.О. «Концерт#
хол, броварський проспект 11 в м. Києві»
Кер.: проф. Соченко В.І, проф. Луіджі
Ф’юмара. 11. Малий О.В., бакалавр архі3
тектури «Автовокзал «Теремки» в Києві по
вул.. Кільцева» Кер.: доц.. Король В.П., доц..
Кащенко Т.О, ас. Селиванов О.І. 12. Кучаб3
ський К.В., бакалавр архітектури «Музей
Чорнобиля в с. Дитятки Київської області»
Кер.: ас. Біленко Я.В.

Диплом 2 ступеня дістався авторам де#
сяти  випускних кваліфікаційних робіт. Це
проекти: 1. Мельник Е.А., магістр архітек3
тури «Принципи реконструкції інформацій#
них центрів в умовах крупніших міст, на прик#
ладі бібліотеки ім.. В.І. Вернадського» Кер.:
доц. Приймак В.В. 2. Сніжко М.С., магістр
архітектури «Атріумний простір як еколо#
гічна складова житлових будинків» Кер.:

доц.. Шило Н.М. 3. Писанко Г.В. «Форму#
вання центру дослідження містобудівної
спадщини Поділля» Кер.: доц.. Яценко В.О.
4. Антонюк В.П., магістр архітектури «Ар#
хітектурно#планувальна структура техно#
парку по очистці води в басейні річки Тиса».
Кер.: проф. Кушніренко М.М. 5. Марчук
С.Ю., магістр архітектури «Контекстуаль#
ний підхід до формування сучасної забудо#
ви в умовах реконструкції історичної забу#
дови середовища малих міст» Кер.: проф.
Яблонська Г.Д., доц. Лещенко Н.А. 6. Вере3
меєнко Ю.І., архітектор «Проект центру
нанотехнологій в м. Києві» Кер.: ст. викл. Іно#
сова Т.Ю. 7. Авраменко Д.В., архітектор
«Поддок#комплекс автодрому з авто треком
першої категорії у с. Дмитрівка Києво#Свя#
тошинського району Киїівської області»
Кер.: проф. Куцевич В.В., доц.. Ахаїмова
А.О., ас. Черкашин А.О. 8. Радченко М.В.,
бакалавр архітектури «Студентський гур#
тожиток по вул.. Протасів Яр в м. Києві» Кер.:
проф. Яблонська Г.Д. 9. Білоусов Д.О., ба3
калавр архітектури «Яхт#клуб в м. Феодо#
сія» Кер.: доц. Куделін А.Є. 10. Прутян Є.М.,
бакалавр архітектури «Студентський гур#
тожиток по вул.. Пєрова в м. Києві» Кер.: Се#
микіна О.В.

Двом конкурсантам присуджено Дипло3
ми 3 ступеня. Це проекти: 1.Субботенко
В.А., архітектор «Громадський культурно#
рекреаційний центр в затоці Оболонь в міс#
ті Києві» Кер.: проф. Орєхов Б.В., ст. викл.
Кумова Т.В., ас. Грінченко Т.І. 2. Добровен3
ко Д.В., бакалавр архітектури «Центр
спілкування творчої молоді» Кер. доц.. Ха#
рабрська Ю.О.

Диплом лауреата конкурсу отримав Ба3
ранович М.С., бакалавр «Художньо#декор#
тивне оздоблення інтер’єру еко#орієнтова#
ного центру в м. Києві» Кер. доц.. Третяк
Ю.В., ст. викл. Рябчук В.І.

Вітаємо дипломників і керівників робіт,
що стали лауреатами міжнародного огляду#
конкурсу випускних кваліфікаційних робіт з
архітектури та дизайну! Бажаємо подальших
творчих успіхів!

Яблонська Г.Д.,
професор кафедри інформаційних

технологій в архітектурі,

Селиванов О.І.,
асистент кафедри архітектурного проекту3

вання цивільних будівель і споруд

Форуми

1#й МІЖНАРОДНИЙ НАУКОВИЙ
КОНГРЕС «ЕНЕРГОЗБЕРЕЖЕННЯ
ТА ІНФОРМАЦІЙНІ ТЕХНОЛОГІЇ
Протягом 5 днів (16 – 21 вересня 2013 ро#

ку) на базі Євпаторійського відділення Крим#
ського факультету Східноукраїнського наці#
онального університету ім. В.Даля проходив
13й Міжнародний науковий конгрес
«Енергозбереження та інформаційні тех3
нології «ES@IT32013».

Були представлені наукові та практичні ре#
зультати українських, польських, російських та
білоруських дослідних центрів і
вищих навчальних закладів, що
займаються проблемами енер#
гозбереження та інформаційних
технологій в техніці та техноло#
гіях у галузях машинобудування,
будівництво, комунальне госпо#
дарство, механізація сільсько#
господарського виробництва;
вивчали наукові досягнення в
цих галузях, обговорювали ре#
зультати досліджень та їх впро#
вадження у виробництво.

Організаторами Міжнарод#

ного наукового Конгресу виступили: Поль#
ська академія наук (Люблінcьке відділення),
Національна академія природоохоронного і
курортного будівництва (Україна), Харків#
ський національний університет радіоелек#
троніки, Східноукраїнський національний уні#
верситет ім. В.Даля, Національний універ#
ситет біоресурсів і природокористування, Ін#
ститут систем енергетики ім. Л.А.Мелентьє#
ва Сибірського відділення Російської академії
наук (Росія), Академія Наук Прикладної Раді#
оелектроніки України, Росії та Білорусі (Укра#
їна), Львівський національний аграрний уні#
верситет, Uniwersytet Przyrodniczy w Lublinie
та Вища інженерно#економічна школа в Же#
шуві (Польща).

У роботі Конгресу взяли участь представ#
ники бізнесу. Серед них: Компанія «Amcortec»
(Ізраїль); ТОВ «Юнілос#Україна» (Київ); ТОВ
«ПРОІНФО» (Донецьк); Асоціація «Кластер
«Енергозбереження» (Севастополь); Міжна#
родний салон винаходів і нових технологій
«Новий час» (Севастополь); Центр еколо#
гічних інновацій та розвитку «Екоінфор#
мсервіс» (Сімферополь).

Міжнародний науковий конгрес відкрив
ректор Національної академії природоохо#
ронного і курортного будівництва (НАПКБ)
професор С.І.Федоркін, який підкреслив
важливість вирішення проблем енергозбере#
ження та інформаційних технологій в сучас#
ному світі.

Із привітаннями до
Конгресу звернулись:
С.І.Шапка, заступник
Міністра регіонального
розвитку і ЖКГ АР
Крим; Андрій Данилен#
ко, голова міської ради
Євпаторії; професор
Евгеніуш Красовський,
голова комісії мотори#
зації та енергетики
сільського господар#
ства Люблінського від#
ділення Польської ака#
демії наук (ЛВ ПАН);
професор А.В.Тевяшев, зав. кафедри приклад#
ної математики ХНУРЕ; професор В.С.Тара#
сенко, президент Кримської академії наук.

Активним учасникам підготовки Конгресу
були вручені атестат професора НАПКБ (Dr.
hab. inz. Анджею Кущу з Uniwersytet
Przyrodniczy w Lublinie), почесні грамоти
НАПКБ, почесні дипломи ЛВ ПАН. За багато#
річну співпрацю і міжнародну діяльність про#
фесору І.В.Ніколенко вручено почесну ме#
даль Михайла Очеповського Польської ака#
демії наук.

(Закінчення на 53й стор.)

Керівники Конгресу

Під час роботи конгресу
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СУБОТНИК У
СТУДМІСТЕЧКУ
23  жовтня студентське самоврядування буді#

вельного факультету організувало суботник у
студмістечку Київського національного універси#
тету будівництва і архітектури — зокрема, було
приведено до ладу територію навколо гуртожит#
ку №7. Студенти дружньою сім’єю прибрали квіт#
ник, алею біля гуртожитку та центральний вхід.

Висловлюємо подяку студентському самовря#
дуванню  будівельного факультету за корисну іні#
ціативу, злагоджену роботу та ентузіазм у проце#
сі її реалізації!

В.Семенович,
студент ПЦБ 48

НАПРИКІНЦІ вересня в аудиторії вче#
ної ради університету відбулися за#

гальні збори і перше засідання студен#
тського самоврядування, нової креативної
команди під головуванням студента 4#го
курсу ПЦБ Владислава Семеновича. Ос#
новною метою заходу було ознайомче ін#
формування та проведення анкетування
першокурсників.  На засіданні була висвіт#
лена концепція роботи студентського са#
моврядування на факультеті і університеті,
представлена нова структура ради, в скла#
ді якої діє 7 департаментів. Серед них: де#
партаменти з навчальної  та наукової ро#
боти; з організаційної роботи та соціаль#
ного захисту; житлово#побутовий департа#
мент; з культурно#масової роботи; з пи#
тань фізичного виховання, спорту, здо#
ров’я та туризму; з інформаційного забез#
печення; профорієнтаційної роботи.

Студентське самоврядування

ЯКЩО ТИ ІНІЦІАТИВНИЙ… ЗРОБИ СВІЙ ВУЗ КРАЩИМ!
На зборах був присутній Максим Юрі#

йович Авксєнтьєв,  проректор з навчаль#
ної та навчально#виробничої роботи, який
висловив побажання та настанови щодо
майбутньої спільної роботи органів сту#
дентського самоврядування і адміністра#
ції університету, розповів про перспекти#
ви розвитку і проблеми студентської ініці#
ативи і співдружності.

Метою студентського самоврядування
є створення умов для самореалізації осо#
бистості студентів і формування у них ор#
ганізаторських навичок, лідерських
якостей, відповідальності за результати
своєї праці тощо. Діяльність органів сту#
дентського самоврядування направлена
на удосконалення навчально#виховного
процесу, підвищення його якості, забезпе#
чення виховання духовності та культури
студентів, зростання у студентської моло# ді соціальної активності. Тому якщо ти іні#

ціативний, відповідальний студент, праг#
неш роботи в команді — приєднуйся до
студентського самоврядування. Зроби
свій ВУЗ кращим!

Всім зацікавленим звертатися за теле#
фоном +380930582703. Приходь на засі#
дання студради в а.204.

Владислав Семенович,
студент ПЦБ 48

Якщо прагнеш роботи в команді…

Під час засідання студентського самоврядування

ЦІКАВА історія пов’язана з сі#
мома чавунними фонтана#

ми кінця ХІХ — початку ХХ століть,
які ще й досі діють біля Золотих во#
ріт, у Маріїнському парку, в скверах

навпроти театру імені Івана Фран#
ка, по вулиці Гончара, а ще 2 по#
менше — у сквері на Михайлівській
площі та у Поліцейському садку,
що на вулиці Антоновича (Горько#
го).

Фонтани зроблені в 1899–1901
роках заводом, який належав інже#
неру#підприємцю Олексію Терме#
ну, на замовлення Київського акці#
онерного товариства водопоста#
чання. Вартість кожного фонтану
становила 6000 руб. Проект чаші
фонтану створив відомий київ#
ський архітектор Олександр Шіле.
На ніжках чавунних чаш напис, роз#
битий на чотири фрагменти: За#
вод#Термена#в Києві#дата уста#
новки. За формою фонтани нага#
дують чашу рослини з литими мас#
ками левів, з яких ллється вода.

Але якщо придивитися уваж#
ніше, можна помітити, що маски
нагадують людські обличчя. А точ#
ніше, одне обличчя. І це невипад#
ково.

 У ливарному цеху заводу пра#
цював головним майстром дуже
сварливий чоловік. Він постійно
чіплявся до робітників, за що зас#
лужив прізвисько Фараон. Ливар#
ники довго терпіли нікчему, та ко#
ли  він поїхав у тривале відряджен#
ня до іншого міста, вирішили пом#
ститися. Вони самотужки внесли
корективи до вже виготовлених
форм для нової серії фонтанів, які
терміново йшли у виробництво. Й
замість античного маскарона
(скульптурна прикраса у формі го#
лови людини або тварини анфас

Представлена нова структура ради

Київські історії

ФОНТАНИ
З ОБЛИЧЧЯМ ФАРАОНА

— від ред.)  на всіх виробах з’яви#
лася злісна гримаса ненависного
Фараона... А ще на фонтані ливар#
ники увічнили і себе — нагорі фон#
тану можна розглянути очі, ніс,

рот і вуса — колек#
тивний автопор#
трет.

Коли головний
майстер повернув#
ся до Києва, спра#
ву було зроблено #
фонтани вже були
відлиті, установле#
ні й працювали на
повну потужність.
Кияни, звичайно ж,
упізнали бідолаху,
зображеного на
фонтанах, кажуть,
усе місто весели#
лося від дотепнос#
ті його підлеглих.
Ображений Фара#
он розшаленів! Бі#

гав по інстанціях, благав заборо#
нити знущання над ним, навіть
звертався до суду, проте далі па#
перової тяганини справа не просу#
валася. Відтоді минуло понад сто
років. Давно вже ніхто не пам’ятає
київського Фараона, але його зла
гримаса, як і раніше, красується на
столичних фонтанах, вирізняючи їх
від подібних побратимів у інших
містах. Сьогодні фонтани з облич#
чям Фараона — кияни звуть їх
«терменівськими» за прізвищем
виробника — визнані пам’ятками
архітектури й мистецтва.

 А.Коробко,
студент,

за матеріалом«Интересный Киев»

(Закінчення на 53й стор.)

На пленарному засіданні Міжна#
родного наукового конгресу
«ES@IT#2013» виступило 7 осіб. Се#
ред них: професор А.Кущ з Польщі;
професори А.В.Тевяшев, В.Г.Коб#
зєв (Харків), М.К.Сукач (Київ),
І.Б.Сіроджа, Н.М.Вєтрова (Сімфе#
рополь), представник компанії
«Amcortec» Д.Кокарев (Ізраїль).

У рамках Конгресу «ES@IT#
2013» проведено дві конференції:
VII Міжнародна науково#технічна
конференція «Проблеми енергоз#
береження в техніці та технологіях
«Енергія#2013» та ІІ Міжнародна на#
уково#технічна конференція «Ін#
формаційні системи і технології
«ІСТ#2013». У них брало участь по#
над 100 науковців і фахівців з Поль#
щі, України, Росії, Білорусі, Ізраїлю.

Робота проходила в 3 х секціях:
«Проблеми енергозбереження в
техніці» (керівник: д.т.н., проф.
О.М.Зайцев); «Проблеми енергоз#
береження в агропромислових
комплексах (кер.: д.т.н., доцент
Ю.Б.Гербер); «Проблеми енергоз#
береження в будівництві» (кер.:
д.т.н., проф. М.К.Сукач).

На конгресі було представлено
понад 130 доповідей, підготовле#
них під керівництвом 37 д.т.н., про#
фесорів і 50 к.т.н., доцентів. Так,
представники з трьох університетів
Польщі і ЛВ ПАН зробили 17 допо#
відей, з Іркутського Державного
технічного університету – дві. З ін#
шими доповідями учасників Кон#
гресу познайомили делегати 23 ву#
зів України (НАПКБ, Сімферополь;
ПФ НУБіП «Кримський агротехно#
логічний університет», Сімферо#

поль; МДАУ, Миколаїв; КНУБА, Ки#
їв; ПДАБА, Дніпропетровськ; ХНУ#
СА, Харків та ін.).

У роботі Конгресу активну
участь взяла делегація КНУБА.
Представниками нашого навчаль#
ного закладу були: професор
М.К.Сукач (кафедра будівельних
машин), професор Г.М.Тонкачеєв,
аспіранти С.Шарапов, Л.Лепська
(кафедра технології будівельного
виробництва) та ін.

Прийнято рішення про прове#
дення II Міжнародного Конгресу на
східному узбережжі Криму 15 – 21
вересня 2014 р. Публікація його
матеріалів відбуватиметься у між#
народному науково#технічному
журналі «Motrol» Польської ака#
демії наук.

М.К. Сукач,
д.т.н., професор

1#й МІЖНАРОДНИЙ НАУКОВИЙ
КОНГРЕС «ЕНЕРГОЗБЕРЕЖЕННЯ
ТА ІНФОРМАЦІЙНІ ТЕХНОЛОГІЇ

Біля пам’ятника Володимиру Далю
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ПОДАРУНОК  ВІД ФУТБОЛЬНОГО
КЛУБУ «ЧОРНОМОРЕЦЬ»

ЗБІРНА команда КНУБА
з футболу отрима#

ла подарунок від Футбольно#
го клубу «Чорноморець» (м.
Одеса). Ним стала нова фор#
ма, яка дуже сподобалась
спортсменам — футболіс#
там університету. 15 жовтня
футболісти зі збірної універ#
ситету з футболу вже прове#
ли перше тренування у новій
формі. Крім того, наші фут#
болісти отримали у подару#

нок професійний інвентар, який надасть можливість на принци#
пово іншому рівні готувати команду до змагань.

Як зазначив тренер збірної команди з футболу КНУБА Віталій
Розгон, тренування у новій формі гравців університетської збір#
ної пройшло динамічно та ефективно. Тренер висловив споді#
вання, що КНУБА й надалі співпрацюватиме з ФК «Чорномо#
рець», адже це — потужний стимул для студентів#футболістів
удосконалювати свою спортивну майстерність.

Ректор КНУБА П.М. Куліков висловив вдячність ФК «Чорно#
морець» та особисто його Президенту Л.М. Клімову.

Л.Медведська,
прес3служба університету

ЩИРА ПОДЯКА ВІД СПОРТСМЕНІВ

СРІБЛО НА ЧЕМПІОНАТІ  КИЄВА
З БОКСУ СЕРЕД ЧОЛОВІКІВ!

З 15 ПО 19 ЖОВТНЯ пройшов чемпіонат Києва серед чолові#
ків  з боксу. Від нашого університету взяли участь:

1. Роман Грищенко — 7 місце. Арх. факультет
2. Клецький Богдан — 5 місце. Будів. факультет
3. Станіслав Самарський — 7 місце. ПЦБ
4. Андрій Оніщенко — 7 місце. ГІСУТ
5. Ростислав Драчко — 5 місце.
6. Пугачов Євген — 2 місце. ГІСУТ
Трохи коментарів. Спортсмену Станіславу Самарському дове#

лося у першому бою зустрітися з досвідченим боксером, майстром
спорту, який не поступався йому ані в силових, ані в вольних мож#
ливостях. Тим паче Станіслав проводив свій перший поєдинок з
боксу, до цього він змагався у кік#боксингу. Роман Грищенко про#
демонстрував особистий ріст майстерності, як у технічному, так і
в тактичному плані.

Богдану Клецькому — забракло практики двобоїв.
Андрій Оніщенко у першому поєдинку зустрівся з однок#

лубником Богданом  Клецьким, який вище за класом майстер#
ності.

Ростислав Драчко за  жеребом зустрівся з дуже міцним та аг#

ресивним боксером — і ми були змушені зня#
ти його у першому раунді.

Євген Пугачов впевнено дійшов до фіна#
лу, однак у фіналі з равним рахунком двобою
перемогу віддали супротивнику.

Тепер головне. Студент Київського націо#
нального університету будівництва і архітек#
тури Євген Пугачов (ГД#51) виборов ІІ місце
у Чемпіонаті Києва з боксу та увійшов до збір#
ної столиці для участі у Чемпіонаті України (ві#
ковий ценз — до 22 років). Всеукраїнське
змагання з боксу відбудеться 4 листопада у
м. Вінниці.

Вітаємо переможців. Бажаємо спортсме#
нам долати високі спортивні вершини!

С.Гасанова,
ст. викладач кафедри фізвиховання і спорту

Підготовка до чемпіонату Києва з боксу. Спаррінги.

ВИСЛОВЛЮЄМО подяку ректорові КНУ
БА, професору Петру Мусійовичу Кулі#

кову та проректору, кандидату наук Максиму
Юрієвичу Авксентьєву за допомогу у підго#
товці до чемпіонату міста Києва з боксу се#
ред чоловіків і міжнародного турніру з фут#

болу серед дівчат (одноразова премія в роз#
мірі стипендії і форма для боксерів).

С. Гасанова,
тренер#викладач з футболу і  боксу,

О. Ситник,
тренер#викладач з боксу

 Ваша думка

ЯК I ДЕ НАЙКРАЩЕ ШУКАТИ РОБОТУ?
ЗВИЧАЙНО, студент

насамперед має
вчитися. Саме слово
«студент», як кажуть, зо#
бов’язує — з латині «той, що
ретельно працює». Але ни#
нішній світ такий динамічний,
вимогливий, шалений, що
змушує багатьох спудеїв до#
сить рано забути про безтур#
ботне життя#буття i змінити
його на човниковий біг між
університетом i роботою.

Як свідчать дані кадро3
вих порталів, нині приб3
лизно третина українських
студентів суміщає роботу
і навчання постійно,
чверть — час від часу i ще
добра частка — зрідка. Ек#
сперти кажуть, що з десяток
років тому ці показники були
вдвічі нижчі. А ще «студент,
який працює» відтоді помо#
лодшав. Часто спудеї шука#
ють роботу вже на перших
курсах. Відтак, за інформаці#
єю кадрового порталу
Jobik.net, близько 40% ви#
пускників вузів можуть пох#
валитися досвідом роботи
від одного до трьох років.

Мотивація працювати
у студентської молоді
різна: для одних робота —
це можливість заробити
гроші, унезалежнитись від
батьків i бути coбi господа#
рем, для інших — насампе#
ред нагода попрактикува#

тись, набути необхідні про#
фесійні навички, i, якщо по#
щастить, «зачепитись». А як
нi, то принаймі, крім дипло#
ма, мати для роботодавця
ще й такий аргумент, як
«досвід».

Якщо спудей знає, що
i навіщо шукає, то вже
точно зметикує, де це ро3
бити. Щось викладач чи то#
варищ підкаже, можна про#
моніторити спеціазовані
сайти чи друковані видан#
ня… Словом, хто шукає —
той знаходить. Або, може,
часом i так: хто достойний
— того неодмінно знайдуть.

Василь Ященко, сту3
дент ІІІ курсу КНУБА:

«Я знайшов роботу
через інтернет»

Зараз найбільш актуаль#
ний cnociб пошуку роботи
— через інтернет. Я сам так
шукав — результат був по#
зитивний. Випадково нат#
рапив на телефонний но#
мер, подзвонив i виявило#
ся, що цьому приватному
підприємцю потрібні такі
люди, як я, — це була робо#
та помічника майстра на ав#
тосервісі. Про інші засоби
знаходження роботи не
знав. Думаю, що роботу за
спеціальністю знайти мож#
на.

 Марія Ткач, студентка
IV курсу університету:

«Найлегший шлях –
знайомства»

Мої друзі в основному
знаходили роботу через
знайомства, скажімо, на
фірмі своїх родичів чи дру#
зів. На мою думку, це най#
легший i дієвий cnociб
знайти роботу. Проте не
кожному так щастить, тому
варто шукати альтернати#
ви. Я ще не дуже цікавила#
ся працевлаштуванням,
але знаю про ярмарки
кар’єри i ваканцій Київсько#
го міського центру зайня#
тості і маю намір там побу#
вати. Можна також самому
ходити до роботодавців,
шукати через інтернет i ого#

лошення. Але тут складно
натрапити на цікаву пропо#
зицію, тим більше з бажа#

ними умовами i зарплатою.

Віталій Петренко, сту3
дент III курсу КНУБА:

«Ярмарок кар’єри
та вакансій — добрий

варіант
для старшокурсників»

Вважаю, що Ярмарки
кар’єри і вакансій Київсько#
го міського центру зайня#
тості — це більше заходи
для студентів, які от#от от#
римають диплом i вже во#
лодіють достатніми знання#
ми. А от для молодших кур#
сів робота, думаю, більш
важлива для здобуття про#

фесійних навиків, ніж заро#
бітку грошей (тим більше,
студент має стипендію,
батьки допомагають). Я ко#
ристувався такою схемою:
підходив до роботодавця i
просився до нього на робо#

ту — за досвідом, а не за
грішми. Звичайно, робото#
давці не хочуть брати сту#
дента без стажу, i тому мо#
лоді важко влаштуватись,
але я зміг — одразу знай#
шов роботу в архітектурній
фірмі, де працюю й досі.

Максим Криволап,
студент ІІ курсу:

«Або вчитись,
або працювати»

Оскільки влітку я нікуди
не їхав i не хотів марнува#

ти час, вирішив, як вci сту#
денти, заробити копійку.
Вибрав стандартний варі#
ант: розгорнув Work.ua —
було багато пропозицій.
Потім я дізнався, що в мо#
єму рідному Козині у рес#
торані є вакансія офіці#
анта. Я пішов, сподоба#
лось — пропрацював ціле
літо. Не шкодую. Поєдну#

вати роботу i  навчання
складно: треба або вчи#
тись, або працювати. Як#
що добре вчишся — мати#
меш добру роботу.

Міркувала й опитувала
Ірина Шутченко

Спорт

Спортсмени Б.Клецький і Р.Оніщенко.

Є.Пугачов увійшов до
збірної Києва для участі в
чемпіонаті України
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